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Vážení športoví priatelia,

futbalový rok 2023 ide do finále. S potešením 
môžem konštatovať, že všetko smeruje k tomu, 
aby sme ho napokon zhodnotili ako úspešný 
ako zo stránky športovej, tak aj spoločenskej 
a diplomatickej. 
Začnem tou diplomatickou: januárová úspešná 
kandidatúra na usporiadanie finálového 
turnaja ME hráčov do 21 rokov v roku 2025 
na Slovensku je výsledkom dlhodobej práce 
SFZ v oblasti výrazného zlepšenia futbalovej 
infraštruktúry a tiež výborného zvládnutia or-
ganizácie finálových turnajov ME v kategóriách 
U17 (2013), WU19 (2016), U19 (2022) či kongre-
su UEFA (2018). Podujatie takého rozsahu ešte 
vo futbalových dejinách Slovenska na našich 
štadiónoch nebolo. Preto aj vznikla dcérska 
firma SFZ Event, ktorá bude zabezpečovať jeho 
prípravu a organizáciu doslova na plný úväzok.

SFZ sa podieľal na vypracovaní Deklarácie slo-
venského športu, ktorú jednomyseľne schválilo 
májové valné zhromaždenie SOŠV. V tomto do-
kumente športové hnutie zadefinovalo svoje 
požiadavky a predstavy, smerujúce ku vo voľ-
bách kandidujúcim politickým subjektom. 
Hneď v prvom bode sedembodovej deklarácie 
sa píše: „Upraviť kompetenčné zaradenie špor-
tu v rámci systému najvyšších exekutívnych 
orgánov štátu tak, aby sa potvrdil a zvýraznil 
jeho univerzálny charakter. Šport nemá byť 
nechceným príveskom akéhokoľvek rezortu, 
má byť spravovaný orgánom, pre ktorý bude 
jednou z najhlavnejších priorít.“  Vznik nového 
Ministerstva športu a cestovného ruchu SR 
preto považujeme za správny a dôležitý signál 
športovej obci, že ju politické sily začínajú brať 
ako skutočného prirodzeného partnera a že 
šport má šancu dostať sa z úzadia na takú po-
zíciu v systéme riadenia štátu, aká mu patrí 
a bude pre našu spoločnosť prospešná.

Čo je nemenej dôležité, pozitívne správy pre-
vládajú aj v oblasti športovej. Prvý raz v histórii 
sa do skupinovej fázy európskych klubových 
súťaží prebojovali dvaja naši zástupcovia. 
Kontinuálne rastie návštevnosť a atraktivita 
najvyššej ligovej aj pohárovej súťaže. Na jeseň 
sme zaznamenali výrazne zlepšené výsledky 
našej ženskej reprezentácie. Bez problémov 
sa do jarnej časti kvalifikácie ME prebojovali 
obe reprezentačné sedemnástky. Do úspeš-
ného zavŕšenia reprezentačného roku 2023 
chýba už len ten najdôležitejší diel výsledkovej 
skladačky. 

Pred reprezentačným áčkom stojí výzva potvr-
diť doterajšie výborné výsledky v kvalifikácii 
vybojovaním postupu na finálový turnaj 
Eura 2024 v Nemecku. Futbalová história nás 
mnohonásobne poučila, že posledný krok 
býva z tých najťažších. Nepochybujem, že tím 
Francesca Calzonu bude mať skvelú podpo-
ru v hľadisku, pri televíznych obrazovkách, 
rozhlasových prijímačoch a v online prostredí. 
Nepochybujem, že hráči spolu s realizačným tí-
mom urobia v príprave na novembrové zápasy 
všetko pre to, aby sme sa spoločne mohli tešiť 
z tretieho postupu na záverečný turnaj ME po 
sebe a tým najkrajším spôsobom tak napísali 
novú skvelú kapitolu našej futbalovej histórie. 
Spolu to dokážeme.

Slovensko do toho! 
Ján Kováčik

prezident SFZ

Slovenskú futbalovú reprezentáciu 

podporuje Ministerstvo školstva, 

vedy, výskumu a športu SR

RASTISLAV LAZORÍK 
jedným z našincov 
na Islande,
ktorého vzostup vo futbale
JE O TRÉNEROCH
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ŠTEFAN JAKUBEC
stál za vznikom
futbalového zväzu, je
PRVÝM NÁČELNÍKOM

STO NÚL
v medzištátnych zápasoch
1939 – 2023
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Peter 

PEKARÍK 
30. 10. 1986 
Hertha BSC Berlín 
123 / 2

Stanislav 
LOBOTKA 
25. 11. 1994
SSC Neapol
51 / 4

Reprezentácia 
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Dávid 
HANCKO
13. 12. 1997 
Feyenoord Rotterdam
33 / 4

Milan 

ŠKRINIAR 
11. 2. 1995
Paríž St. Germain
64 / 3

Michal 
TOMIČ
30. 3. 1999
Slavia Praha
3 / 0 
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Ondrej 
DUDA 
5. 12. 1994 
Hellas Verona
67 / 11

Juraj 
KUCKA 
26. 2. 1987
ŠK Slovan Bratislava
102 / 12

László 
BÉNES 
9. 9. 1997
Hamburger SV
16 / 1

Patrik 
HROŠOVSKÝ 
22. 4. 1992 
K.R.C. Genk 
52/ 0

Henrich 
RAVAS
16. 8. 1997
Widzew Lodž
0 / 0

Vernon 
DE MARCO
18. 11. 1992
Hatta Club
7 / 1

Denis 

VAVRO 
10. 4. 1996
FC Kodaň
16 / 1

tréner: 

Francesco 
CALZONA

Norbert 
GYÖMBÉR
3. 7. 1992
US Salernitana
35 / 0

Martin 
DÚBRAVKA  
15. 1. 1989
Newcastle United
39 / 0

Marek 
RODÁK
13. 12. 1996
FC Fulham  
19 / 0

Matúš 

KMEŤ 
27. 6. 2000
AS Trenčín
0 / 0

Dominik 
HOLLÝ
11. 11. 2003
AS Trenčín
0 / 0

Ľubomír 

ŠATKA 
2. 12. 1995
Samsunspor
32 / 0 

Erik 
JIRKA 
19. 9. 1997
FC Viktoria Plzeň
9 / 2

Jakub 
KADÁK 
14. 12. 2000
FC Luzern
0 / 0
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Róbert 
BOŽENÍK
18. 11. 1999
Boavista Porto
35 /5

David 
STRELEC
4. 4. 2001
ŠK Slovan Bratislava
17 / 2

Leo 
SAUER
16. 12. 2005
Feyenoord Rotterdam
0 / 0

Ivan 
SCHRANZ
13. 9. 1993
Slavia Praha
20 / 3

Lukáš 
HARASLÍN 
26. 5. 1996
Sparta Praha
31 / 3

Róbert 
MAK 
8. 3. 1991
FC Sydney
79 / 16

Róbert 
POLIEVKA 
9. 6. 1996
MFK Dukla Ban. Bystrica
7 / 0

Dávid 
ĎURIŠ 
22. 3. 1999
MŠK Žilina
8 / 1

Ľubomír 
TUPTA 
27. 3. 1997
FC Slovan Liberec
1 / 0

Tomáš 
SUSLOV
7. 6. 2002
Hellas Verona
23 / 2 Poznámka: Dátum narodenia, klub, štarty v reprezentácii / góly. Čísla sú k 10. 11. 2023.
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Aron Einar 
GUNNARSSON
22. 4. 1989
Al Arabi 
102 / 5

Ísak Bergmann 

JÓHANNESSON
23. 3. 2003
Fortuna Düsseldorf
22 / 3

BRANKÁRI

OBRANCOVIA

STREDOPOLIARI

ÚTOČNÍCI

Gudmundur 
THÓRARINSSON
15. 4. 1992
OFI Kréta 
12 / 0

Rúnar Alex 
RÚNARSSON 
18. 2. 1995
Cardiff City
27 / 0

Elías Rafn 

ÓLAFSSON
11. 3. 2000
C. D. Mafra
5 / 0

Hákon Arnar 
HARALDSSON
10. 4. 2003
LOSC Lille
15 / 3

Sverrir Ingi 
INGASON
5. 8. 1993
FC Midtjylland
44 / 3 

Hjörtur 
HERMANNSSON
8. 2. 1995
Pisa SC
26 / 1 

Hákon Rafn 
VALDIMARSSON
13. 10. 2001
IF Elfsborg
4 / 0

Jóhann Berg  
GUÐMUNDSSON
27. 10. 1990
Burnley FC
88 / 8

Victor 
PÁLSSON
30. 4. 1991
KAS Eupen
40 / 1

Alfons 
SAMPSTED
6. 4. 1998
FC Twente Enschede
20 / 0

Kolbeinn Birgir 
FINNSSON
25. 8. 1999
Lyngby Boldklub
6 / 0

Jón Dagur  
THORSTEINSSON 
26. 11. 1998
OH Leuven
32 / 4

Kristian Nökkvi 
HLYNSSON
23. 1. 2004
Ajax Amsterdam
0 / 0

Arnór 
SIGURÐSSON
15. 5. 1999
Blackburn Rovers
28 / 2

Alfreð
FINNBOGASON
1. 2. 1989
KAS Eupen
71 / 18

Orri Steinn 
ÓSKARSSON 
29. 8. 2004
FC Kodaň 
4 / 1

Poznámka: Dátum narodenia, klub, štarty v reprezentácii / góly. Čísla sú k 10. 11. 2023.

Reprezentácia 

ISLANDU

tréner: 

Åge 
HAREIDE

Mikael Neville  
ANDERSON
1. 7. 1998
AGF Aarhus
24 / 2

Arnór Ingvi   
TRAUSTASON
30. 4. 1993
IFK Norrköping
51 / 5

Gylfi Thór 
SIGURÐSSON
8. 9. 1989
Lyngby Boldklub 
80 / 27

Willum Thór  
WILLUMSSON
23. 10. 1998
Go Ahead Eagles
6 / 0

Stefán Teitur 
THÓRÐARSON
16. 10. 1998
Silkeborg IF 
17 / 1
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POSUNUTÝ 
INTERNETOVÝ STREAM
g Reprezentácia má šancu 

prebojovať sa na štvrtý 

veľký turnaj. Spomeniete 

si, ako a kde ste prežívali 

predchádzajúce tri postupy 

na majstrovstvá sveta 2010, 

Euro 2016 a Euro 2020?

„Začnem od konca, keďže 
to je pre mňa najčerstvejšie. 
Keď sme naposledy bojovali 
o Euro, bol som zranený a chy-
tal Marek Rodák. Zápas, ktorý 
sme hrali v Belfaste, som 

pozeral doma v televízii. Písal 
som si počas neho s naším fy-
zioterapeutom Peťom Heč-
kom, ktorý tiež nemohol ces-
tovať, keďže mal covid. On to 
pozeral v priamom prenose 

a ja prostredníctvom interne-
tového streamu, takže obraz 
som mal oneskorený o nie-
koľko desiatok sekúnd. Cez 
SMS správy som ho neustále 
hrešil, aby mi nič neoznamoval 

dopredu, lebo emóciu som si 
chcel vychutnať naživo. Tešili 
sme sa nielen my dvaja, ale 
celé futbalové Slovensko.“
g V októbri 2015 sme spe-

čatili premiérovú účasť na 

Eure triumfom v Luxembur-

sku 4:2. Počas kvalifikácie 

ste boli na niekoľkých 

zrazoch, ale nie na tom 

postupovom...

„Bol som vtedy členom šir-
šieho kádra. Priznám sa, že 
teraz absolútne netuším, kde 
a ako som pozeral duel v Lu-

MARTIN DÚBRAVKA pred veľkými zápasmi vypína telefón, 
sleduje filmy a aj 20-krát si pustí pieseň s dobrým beatom či melódiou

Reprezentácia Reprezentácia 
je moja je moja 
najväčšia najväčšia 
motiváciamotivácia

Slovenská reprezentácia je na prahu úspechu. Už dnes, v prvom z dvojice novembrových kvalifikačných 
zápasov proti Islandu, môže oslavovať postup na budúcoročný záverečný turnaj majstrovstiev Európy 
v Nemecku. Družine okolo trénera Francesca Calzonu stačí na definitívu získať bod za nerozhodný výsle-
dok. V takom prípade už Slovákov žiaden konkurent nezosadí z 2. priečky, ktorá – rovnako ako 1. miesto, 
ktoré patrí stopercentnému Portugalsku – zaručuje priamu účasť na šampionáte. Predovšetkým o tom 
sme sa rozprávali s najospevovanejším hráčom októbrového asociačného termínu, brankárom Newcastlu 
United Martinom Dúbravkom.

Chémia v tíme je veľmi podstatná, 
rovnako ako mentálne nastavenie 

a fakt, že chalani pravidelne 
hrávajú vo svojich kluboch.
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xembursku. Spomínam si 
len, že Marek Hamšík dal dva 
góly a jedným prispel tuším 
Robo Mak (štvrtý dal Adam 
Nemec, pozn.). Bola to vtedy 
naozaj vydarená kvalifikácia. 
Vyšiel nám úvod, všetko sme 
vyhrávali. Najviac sa mi vryl do 
pamäti zápas v Severnom Ma-
cedónsku, keď dal víťazný gól 
Juro Kucka. Na rovinu poviem, 
že oslava vtedy stála za to...“
g Dokončíme spätnú „po-

stupku“ a spýtame sa vás 

aj na snehovú chorzowskú 

chumelicu z októbra 2009, 

v ktorej sme sa tešili z his-

torického postupu na veľké 

futbalové podujatie, do 

Juhoafrickej republiky na 

svetový šampionát. Kde ste 

boli v tom čase?

„S dvadsaťjednotkou na 
Cypre. Práve 14. októbra 
sme hrali kvalifikačný zápas 
a nad domácim výberom 
sme vyhrali 1:0 gólom Miňa 
Stocha. Potom sme spoločne 
pozerali pamätný zápas na 
snehu. Po ňom nám dal tréner 
Boris Kitka povolenie aj trochu 
„vypustiť paru,“ veď my sme 
vyhrali a áčko postúpilo na 
svetový šampionát. Bolo to 
fajn.“

POLHODINOVÁ 
HORÚCA SPRCHA
g Zaujímavé je, že postupy 

sme zakaždým pečatili na 

ihriskách súperov. Pritom 

sme mali aj domáce meč-

baly, z nich sme však ani 

jeden nevyužili. Čomu to 

pripisujete?

„Posledné kroky bývajú 
najťažšie. Každý si uvedomuje 
vážnosť situácie, presne vie, 
čo chýba, aby mužstvo do-
siahlo vytúžený cieľ a kvali-
fikovalo sa na šampionát. Je 
jasné, že to môže zväzovať 
nohy. Pevne verím, že teraz 
tak nebude. Radi by sme 
potvrdili úspešnosť v tejto 
kvalifikácii, doma by sa mali 
zbierať body a keď to doká-
žeme, postúpime, čo bude 
skvelé.“
g Ako v tejto súvislosti 

zvládnuť prípravu na 

Island? Je potrebné skôr 

krotiť očakávania alebo 

sa, naopak, vyburcovať na 

maximum?

„Ja si najmä myslím, že by 
sme sa mali vyhnúť zlým 
začiatkom zápasov, čo sa 
nám stáva pomerne často. Na 
druhej strane, v Luxembursku 
nám možno práve vážnosť 
zápasu zväzovala nohy. Práve 
preto to treba teraz pred 

Islandom brať ako každý iný 
zápas. Musíme sa, samozrej-
me, dôkladne pripraviť a na 
súpera ísť s plným nasadením. 
Verím, že na štadióne bude 
plno, ľudia nás poženú vpred, 
my ich potešíme postupovým 
výsledkom a zároveň ich 
výkonom pozveme na ďalšie 
stretnutia, vrátane tých, ktoré 
by sme v takom prípade hrali 
na budúce leto v Nemecku.“
g Ako to máte pred takýmito 

zápasmi, keď vo vzduchu 

visí niečo naozaj veľké, vy 

osobne? Cítite väčšiu nervo-

zitu, napätie? Ako sa s tým 

vyrovnávate?

„Ja sa snažím absolútne 
vypnúť. Odosobniť sa od 

všetkého a najmä nebrať to 
ako vrchol kariéry. Uvedomu-
jem si totiž, že ak by som k 
tomu práve takto pristupoval, 
tá vážnosť okamihu by na 
mňa mohla pôsobiť negatív-
ne. Sám za seba hovorím, že 
keď som uvoľnený, hrá sa mi 
lepšie.“
g Takto to určite vníma 

väčšina hráčov. Čo však 

konkrétne u vás funguje, 

aby ste to dokázali takto 

(ne)brať?

„Predovšetkým v deň zápasu 
vypínam telefón. Nenechám 
sa nikým rozrušovať. V takom 
čase už napríklad neriešim 
vstupenky na zápas pre zná-
mych a podobne. Ak sa hrá 

večer, idem sa ráno prejsť s ro-
dinou a so psom. Doprajem si 
dlhší pobyt na čerstvom vzdu-
chu. Pozriem si dobrý film, 
pri ktorom nad ničím nepre-
mýšľam. Popoludní si pospím. 
Keď som s reprezentáciou, 
je to trochu iné ako v klube, 
keďže máme dopoludnia nie-
len rozcvičku, ale aj taktickú 
prípravu. V každom prípade 
potom už vypínam elek-
troniku, aby som čo najviac 
eliminoval vonkajšie vplyvy.“
g Fungujú u vás ešte iné 

postupy?

„V deň zápasu určite neriešim 
zásadné rozhodnutia, keďže 
to by značne zamestnalo 
moju psychiku. Veľa pre mňa 
znamená dobrá hudba. Keď 
narazím na niečo chytľavé, 
čo ma zaujme beatom alebo 
melódiou, pustím si to pred 
zápasom aj 20-krát za sebou, 
len aby som sa dobre naladil. 
Našťastie, už veľmi dobre 
poznám sám seba a viem, čo 
mi pomôže vypnúť a najmä 
kedy mám vypnúť. Napríklad 
mám taký zvyk, že približne tri 
hodiny pred úvodným výko-
pom idem ešte na polhodinu 
do horúcej sprchy, aby som sa 
správnym spôsobom pripravil 
na to, čo ma čaká.“

TRÉNERI AKO VČELIČKY
g Je niektorý zápas vo va-

šej minulosti, ktorý by ste 

veľkosťou a vážnosťou 

prirovnali k Islandu?

„Zažil som stretnutia veľmi 
náročné na psychiku. Naprí-
klad v Dánsku s Esbjergom, 
keď sme hrali o záchranu. Ve-
deli sme, že keď prehráme, 
vypadneme. Viem, že ide 
o odlišnú emóciu než teraz 
pred Islandom, no v tom, že 
sme mali niečo na dosah, to 
bolo rovnaké. Naozaj chcem 
zdôrazniť, že by sme sa mali 
odosobniť od toho, kam sa 
môžeme dostať. Ideálne by 
bolo nevnímať tento zápas 
ako kľúčový. Dobré je, že 
v zápase, keď sa už začne hrať, 
nemáte čas nad ničím takým 
rozmýšľať, vtedy je už hlava 
naozaj čistá. Ideálne však je 
dostať sa do tohto stavu už 
pred zápasom.“
g Ak by sme to teraz mali 

vyjadriť matematicky, aká je 

naša šanca ísť na Euro 2024?

„Je reálna, ale rozhodne 
by sme nemali kalkulovať. 
Pretože vždy, keď sa tak 
stalo, akoby sme zabudli, že 
to najpodstatnejšie sa deje 
na ihrisku. A potom to môže 
ovplyvniť výkon. Sme doma 

Narodil sa 15. januára 1989 v Žiline. V detstve koketoval aj s ho-
kejom, napokon sa rozhodol pre futbal. Začínal ako hráč v poli, 
až neskôr sa posunul do bránky. Je odchovanec MŠK Žilina, 
v drese tohto klubu si v máji 2009 pripísal premiérový štart v naj-
vyššej slovenskej súťaži. V januári 2014 prestúpil zo Žiliny do 
Esbjergu, v júli 2016 sa sťahoval do Slovana Liberec a po ďalšom 
roku prestúpil do Sparty Praha.
Posledný januárový deň roka 2018 ho na hosťovanie získal New-
castle United. V anglickej Premier League debutoval 11. februára 
2018 proti Manchestru United, hneď sa blysol čistým kontom 
(1:0). V máji 2018 sa jeho hosťovanie zmenilo na riadny prestup 
a v roku 2019 podpísal so „strakami“ nový šesťročný kontrakt, 
platný do júna 2025. Odvtedy je v Newcastli, s výnimkou jesene 
2022, keď hosťoval v konkurenčnom Manchestri United. V Pre-
mier League doteraz odchytal 129 stretnutí (všetky za Newcas-
tle), ďalších sedem pridal v pohárových dueloch (päť za Newcas-
tle, dva za Manchester United).
Má na konte dva majstrovské tituly s MŠK Žilina (2010, 2012) 
a triumf v Slovenskom pohári (2012). So Žilinou si zahral v skupi-
novej fáze Ligy majstrov (2009/10), v ktorej odchytal šesť stretnu-
tí. Za rok 2018 sa stal v ankete miestnych futbalových novinárov 
najlepším hráčom severovýchodu Anglicka. Za sezónu 2019/20 
ho zvolili za Hráča roka Newcastlu United a v ročníku 2022/23 
získal s Manchestrom United Ligový pohár.
V slovenskej reprezentácii, v ktorej debutoval v máji 2014, dote-
raz odchytal 39 oficiálnych stretnutí. V pozícii jednotky absolvo-
val Euro 2020. S priateľkou Luciou majú syna Viliama.

KTO JE MARTIN DÚBRAVKA

Na tréningu reprezentácie v NTC Senec.
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a v takomto prípade by sme 
nemali uvažovať nad ničím 
iným než nad víťazstvom. 
Nesmieme to brať tak, že nám 
stačí bod. Treba ísť jedno-
značne za tromi a na nič iné 
nehľadieť.“
g Keď to zhrnieme, čomu 

najmä vďačíme, že sme 

sa ocitli v takejto dobrej 

východiskovej situácii?

„Podľa mňa tomu, že chlapci 
začali hrávať pravidelne v ťaž-
kých ligách. Myslím teraz hrá-
čov v poli... Zároveň sme po-
chopili systém a herný štýl, 
ktorý od nás očakáva tréner. 
V tomto to chcelo čas. Preto 
okamžite neprišli výsledky 
a ani herná stránka nebola 
optimálna. Systematická prá-
ca, hodiny mítingov a stretnu-
tí však priniesli ovocie. Máme 
správne smerovanie a sme len 
kúsok od toho, aby sme do-
siahli to, čo si všetci želáme.“
g Skúsme to ešte viac rozo-

brať: nakoľko je za súčas-

ným stavom rukopis tréner-

ského štábu na čele s Fran-

cescom Calzonom a nakoľko 

je to inými faktormi?

„Myslím si, že je zrejmé, že to, 
čo momentálne v reprezen-
tácii robíme, má zmysel. Čle-
novia trénerského štábu sú 
ako včeličky. Neustále pracujú 
v mítingových miestnostiach, 
rozoberajú, čo a ako budeme 
robiť. Pred každým tréningom 
máme spoločné stretnutie. 
Samozrejme, oni makajú aj 
mimo zrazov, aby sme boli 
ideálne nachystaní na každé-
ho súpera. Na druhej strane, 
je jasné, že nie vždy a všetko 
ide podľa plánov. Podobne 
ako napríklad v prvom pol-
čase v Luxembursku, kde nám 
nevyšlo nič, čo sme si pripra-
vovali. Práve zvládnutie ta-
kýchto ťažkých momentov 
však môže priniesť rozdiely. 
Na konci sme predsa len do-
siahli víťazný gól, čo ukazuje 
silu a dospievanie mužstva. 
Chalani si veria a je dôležité, 
že nechcú hrať len alibi futbal 
s nakopávanými loptami.“
g Ako tento štýl hry, ktorý 

preferuje tréner Calzona, 

vyhovuje vám osobne?

„Veľmi. Nikdy som nebol 
brankár, ktorý by vedel kopať 
70-metrové pasy ďaleko na 
súperovu polovicu. Vždy som 
sa snažil hrať kombinačne 
a konštruktívne. Som rád, 
že uprednostňujeme takýto 
trend. Ak chceme zachytiť 
medzinárodný vlak, nemôže-
me sa prezentovať futbalom, 
ktorý bol v kurze pred desiati-

mi rokmi. Naopak, musíme sa 
prispôsobiť a hrať moderne, 
pretože len tak môžeme byť 
úspešní.“
g Mužstvo už počas dvoch 

zrazov fungovalo aj s Mare-

kom Hamšíkom ako členom 

realizačného tímu. V čom 

najmä jeho prítomnosť po-

máha?

„Marek zapadol skvele, je 
ideálna spojka medzi hráčmi 

a trénermi. Okamžite pocho-
pil, čo od neho tréner očaká-
va. Vie výborne sprostredko-
vať jeho myšlienky. Z tohto 
pohľadu však treba dať kredit 
aj Palimu Farkašovi. Nie je 
ľahké okamžite a extrémne 
rýchlo nielen prekladať, ale 
aj správnym spôsobom pre-
tlmočiť všetky futbalové 
nuansy a myšlienky. Celkovo 
je v tíme viacero osôb, ktoré 

robia presne to, čo treba. 
A to je základný predpoklad, 
aby fungovalo mužstvo ako 
celok.“
g Vy ste prežili skvelý 

reprezentačný októbrový 

zraz, v oboch zápasoch ste 

boli náš najlepší na ihrisku. 

Teší vás to? Alebo fakt, že 

je brankár najlepší z tímu, 

svedčí o tom, že herne to 

až tak nefungovalo podľa 

predstáv?

„Jasné, že ma teší, že som 
mohol pomôcť. Vôbec to 
nevnímam negatívne. Som 
tam práve na to, aby som 
vytiahol dobrý zákrok, keď 
je to potrebné. Niekedy som 
viac vyťažený, inokedy, ako 
napríklad v zápase s Bosnou, 
nemám toľko práce. A vtedy 
je to práve vďaka kvalite spo-
luhráčov. Pomáhame si navzá-
jom, čo je základ našej úžas-
nej partie. Panujú výborné 
vzťahy a trúfam si povedať, 
že aj vďaka nim teraz máme 
úspech na dosah. Chémia 
v tíme je veľmi podstatná, 
rovnako ako mentálne nasta-
venie a už spomenutý fakt, že 
chalani pravidelne hrávajú 
vo svojich kluboch.“
g O vás to však, žiaľ, ne-

platí. Prezraďte, ako sa 

chystáte na reprezentač-

né povinnosti, keď od-

chádzate na asociačný 

termín bez klubovej 

zápasovej praxe?

„Úprimne poviem, 
že som v poslednom 

období pracoval oveľa inten-
zívnejšie práve preto, aby som 
bol maximálne nachystaný 
na reprezentačný zraz. Na 
tréningoch som si len z tohto 
dôvodu pridával ďalšie cviče-
nia a prvky. Do reprezentácie 
sa vždy teším a teraz bola 
a je práve reprezentácia moja 
najväčšia motivácia do ďalšej 
práce. Dokázal som si totiž 
reálne vyhodnotiť, či mám 
šancu v Newcastli. Pochopil 
som, že nech robím, čo robím, 
nejde to. Aj trénerom v klube 
som preto povedal, že môj 
cieľ je byť fit a nachystaný pre 
potreby národného mužstva. 
Pochopili ma. Boli totiž časy, 
keď som aj pre zdravotné 
problémy potreboval v New-
castli v tréningovom procese 
trochu zvoľniť, aby som bol 
fit na reprezentáciu. Som rád, 
že moje rameno, ktoré som 
občas nemohol ani zdvihnúť, 
je už v takom stave, že môžem 
odviesť v zápasoch stoper-
centný výkon.“

MIROSLAV ANTOL

129

Odborníci aj fanúšikovia to po októbrových reprezentačných zá-
pasoch vnímali tak, že si Martin Dúbravka výkonmi vydobyl nový 
angažmán. Že v zime sa oňho kluby pobijú. Ako to vníma on sám? 
„Uvidíme, čo prinesie najbližšie obdo-

bie. Samozrejme, netajím sa tým, že 

chcem chytať. V Newcastli som už na 

začiatku sezóny povedal, že nie som 

stotožnený so súčasnou pozíciou. Aj 

keď som v klube najstarší a v januári 

budem mať 35 rokov, cítim, že som 

stále schopný byť plnohodnotná jed-

notka. Niekto by si sa s tým zmieril 

a poberal pekný plat, ale ja 

mám iné ambície,“ vysvetlil 
odchovanec žilinskej bran-
kárskej školy.

CHCEM BYŤ PLNOHODNOTNÁ JEDNOTKA

Untitled-3   1 10/11/2023   13:13

Nastupuje na zápas Eura 2020 za Hamšíkom.
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g Počas kariéry ste okúsili 

futbalový chlebík v rôznych 

zahraničných destináciách 

- v Rumunsku, Taliansku, 

Azerbajdžane i Grécku. Na 

čo najradšej spomínate?

„Každý angažmán, či už 
z futbalovej stránky, alebo 
ľudskej, mal niečo do seba. 
Niekedy som prežíval možno 
až športové a kultúrne extré-
my, napríklad pri presune 
z Talianska do Azerbajdžanu. 
S odstupom času hodnotím 
každú zastávku ako plus do 
života. Serie A bola z hernej 
stránky topka a fajn bolo aj 
v Serii B. Aj v gréckej Larisse 
bolo dobre, hral som každý 
zápas, ale ku koncu sa to 
pokafralo, až som sa s klubom 
súdil. Fakt, každá jedna kariér-
na zastávka mi niečo dala.“
g Obliekli ste si aj reprezen-

tačný dres. Ako sa vám cho-

dilo na zrazy za hráčskych 

čias a ako to vnímate teraz 

ako člen realizačného tímu?

„Sú to úplne rozdielne situácie. 
Za hráčskych čias bolo našou 
povinnosťou, aby sme sa dob-
re pripravili na tréningy a zá-
pasy. Teraz, ako člen realizač-
ného tímu, mám viac úloh 
a je to obšírnejšie. Jedno je 
však rovnaké, ako som sa tešil 
do repre vtedy, tak sa na zrazy 
teším aj teraz.“
g Keď ste už načrtli vašu 

pracovnú náplň, čo všetko 

máte na starosti? Každý vás 

vidí len po boku trénera 

Francesca Calzonu, ako 

sprostredkujete jeho vyja-

drenia...

„Prekladanie tlačoviek a po-
zápasových rozhovorov je len 
vrchol ľadovca. Trénerovi som 
poruke neustále. Mimo zrazov 
komunikujeme s hráčmi, 
máme s nimi aj s členmi reali-
začného tímu videotelefonáty. 
Počas asociačných termínov 
prekladám taktické porady, 
pred tréningmi máme video-

mítingy a po nich aj na ihrisku 
hráčom čo najjednoduchšie 
a najpresnejšie vysvetľujem, 
čo od nich tréner vyžaduje. 
Už je v tíme aj Marek Hamšík, 
sme na to teraz teda dvaja. 
S trénerom som takmer každú 
chvíľu a všetci vedia, že nás 
vždy nájdu v ,mítingovke‘, kde 
sme od rána do večera.“
g Spomínate Mareka Hamší-

ka. Delíte si, kto čo preloží?

„Nie, je to spontánne, nemá-
me to rozdelené. Marek výbor-
ne zapadol, keď niečo povie, 
má to svoju váhu. Dobre sa 
dopĺňame.“
g Ako sa cítite v pozícii pre-

kladateľa?

„Veľmi dobre. Pre mňa je to 
obrovská škola. Nielenže 
počúvam trénerove myšlienky, 
ale vidím, ako sa snaží posúvať 
hráčov na vyššiu úroveň. Jeho 
aj asistentov sa veľa pýtam, 
aby som sa čo najviac dozve-

del, aby som čo najlepšie po-
chopil ich myšlienky, aby som 
ich vedel správne posúvať 
hráčom. Vážim si, že môžem 
s takýmito profíkmi pracovať, 
nepodarí sa to každému.“
g Ako sa to celé zrodilo?

„Ako prvý ma oslovil bývalý 
technický vedúci tímu Robo 
Tomaschek. Pýtal sa ma, či 
viem po taliansky. Keď som 
povedal, že áno, zatelefonoval 
mi tréner Calzona a následne 
sme sa - aj s jeho asistentmi 
- stretli osobne. Zomlelo sa 
to celé veľmi rýchlo, sám som 
nevedel, či je to pravda.“
g Neváhali ste nad ponukou 

ani chvíľu?

„Nie, absolútne nie! Po kariére 
mám ambíciu hýbať sa vo 
futbale. Ešte som sa poriad-
ne nevyzul z kopačiek a už 
mám možnosť pracovať pri 
reprezentácii. Bola to pre mňa 
česť, že si tréner vybral práve 

mňa. Verím, že táto spolupráca 
bude ešte dlho pokračovať.“
g S trénerom Calzonom trá-

vite veľké množstvo času. Čo 

by ste naňho prezradili?

„Je to futbalový fanatik, o fut-
bale dokáže rozprávať hodiny. 
Je maximalista, vie byť tvrdý 
aj na seba. Snaží sa, aby čo 
najviac pomohol hráčom. Jeho 
myšlienky sú super.“
g Dokážete jeho idey pre-

niesť do fungovania DAC Du-

najská Streda, kde pôsobíte 

ako asistent trénera U19?

„Klub má vlastnú filozofiu, ale 
v akadémii sa počas porád 
rozprávame i o tom, ako to 
funguje v repre. Na starosti 
mám aj tréningy s obrancami 
od U16 vyššie a tam sa snažím 
využívať myšlienky trénera 
Calzonu. Čerpám z nich, ale 
niežeby som ich silou-mocou 
presadzoval. Do pôsobenia 
v DAC vkladám aj skúsenosti 
z mojich hráčskych čias, aby sa 
moji zverenci vyvarovali chýb, 
ktoré som robil ja.“
g Stále hráte v VII. lige za 

Dolné Obdokovce. Aký je 

futbal na tejto úrovni?

„Keď som v tejto súťaži v sezó-
ne 2021/22 začínal, mala vyso-
kú úroveň. Pôsobili v nej po 
rozpade FC Nitra niektorí jeho 
hráči. My sme si v tíme vytvorili 
výbornú partiu. Snažím sa 
byť na každom tréningu, vra-
ciam sa akoby k pouličnému 
futbalu, kde sme si všetci rov-
ní. Keď sa vyhrá, je to ešte lep-
šie, ak sa prehrá, mrzí nás to, 
ale nerobíme z toho vedu. Zá-
pasy si potom pri pivku rozo-
berieme. Ľudia v klube sú 
dobrosrdeční, v skromných 
podmienkach sa snažia robiť 
všetko, aby sme boli my hráči 
spokojní. Pre mňa je to relax, 
ale keď idem na ihrisko, snažím 
sa na ňom nechať všetko. A na 
derby príde vždy veľa ľudí, na 
zápasoch je skvelá atmosféra.“

BRANISLAV SARŇÁK

ĽUDIA SPOZA REPREZENTAČNEJ OPONY PAVOL FARKAŠ, prekladateľ

DÁTUM A MIESTO NARODENIA: 27. marca 1985, Vráble
HRÁČSKA KARIÉRA: FC Nitra (2003 - 2007), FC Petržalka 
(2007 -2008), SC Vaslui (2009 - 2012), AC Chievo Verona/Ter-
nana Calcio (2012 - 2014), Gabala FK (2014 - 2015), Xanthi 
FC (2015 - 2016), AE Larissa FC (2016 - 2018), FC Nitra (2018 
- 2020), Spartak Myjava (2020), FC Petržalka (2021), OÚ Dolné 
Obdokovce (od 2021)
OBĽÚBENÝ KLUB: FC Barcelona
OBĽÚBENÝ HRÁČ: John Terry, Ján Ďurica a rád sledujem 
našich reprezentantov

KTO JE PAVOL FARKAŠ

Veľa sa pýtam, 
aby som myšlienky 
vedel posúvať hráčom
Vidno ho najmä po boku trénera reprezentácie mužov Francesca Calzonu. 
Futbalovej verejnosti a hráčom sprostredkúva jeho slová a myšlienky. Reč je 
o Pavlovi Farkašovi, ktorý v rozhovore priblížil aj to, ako sa objavil pri národ-
nom áčku.
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Vo svojej hlavnej pozícii prekladateľa 
vedľa Francesca Calzonu.
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● DesignLine Plain – exkluzívny dizajn dverí 
v bielej farbe s aplikáciami v jednej rovine 
a kľučkou v čiernej farbe

● ProLine Duradecor plátno – perfektná voľba 
pre moderný štýl 

● ProLine – nadčasovo elegantné

Vysokohodnotné interiérové dvere 
v modernom vzhľade
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Prvý vzájomný zápas Sloven-
ska s Islandom odohralo naše 
mužstvo pod vedením tréne-
ra Jankecha v apríli 1997 
v Trnave a hoci zdolalo súpe-
ra 3:1, víťazstvo sa nerodilo 
ľahko. Úvodný gól strelil 
v 26. min Sigurdsson, o desať 
minút neskôr vyrovnal z po-
kutového kopu miláčik trnav-
ských tribún Július Šimon 
a vedenia sme sa ujali po 
presnom zásahu Jaroslava 
Timka. Po ňom ukrajinský 
rozhodca Jamenčuk udelil 
červenú kartu Kinderovi a sú-
per vycítil šancu na dorovna-
nie skóre. Proti bol v samom 
závere opäť Šimon a po góle 
do siete  Gottskalkssona si 
zaknihovali Slováci premiéro-
vé víťazstvo 3:1.
Druhé meranie síl sa konalo 
už o necelý rok, vo februári 
1998 na neutrálnej pôde 
v Limassole pred dvomi stov-
kami divákov. Ani tentoraz 
nedohralo naše mužstvo 
v kompletnom zložení, pred-
časne sa pod sprchy porúčal 
Ľubomír Moravčík. O výsledku  
rozhodli gólové strely Szilárda 
Németha a spomínaného Mo-
ravčíka, autorom islandského 
gólu bol Gunnlaugsson.
Tretí vzájomný zápas sa hral 
až o desať rokov neskôr a pri-
niesol nám doteraz jedinú 
prehru: 26. marca 2008 sa 
hralo na štadióne v Zlatých 
Moravciach a góly padali  až 

záverečnej dvadsaťminútov-
ke. V 71. min Torvaldsson 
a o desať minút neskôr  Gudh-
jonsen prekonali brankára 
Muchu a hoci Marek Mintál 
dokázal v 87. min znížiť na 1:2, 
prekvapenie na náš účet bolo 
na svete.

Štadión Laugardalsvöllur 
v Reykjavíku hostil tím trénera 
Weissa v auguste 2009 a pred 
päťtisícovou návštevou sa 
zrodila remíza 1:1. Kanonier 
Vittek sa presadil v 35. min, 
domáci vyrovnali po hodine 
hry gólom Sigurdssona. 

Reprezentačné debuty si pri-
písala dvojica Csaba Horváth 
a Vladimir Weiss ml.
V prípravnom stretnutí v no-
vembri 2015 na štadióne MŠK 
v Žiline dobre rozbehnutý 
stroj trénera Kozáka preval-
coval húževnatého súpera. 
Hostia sa síce ujali vedenia 
už v prvej desaťminútovke 
po strele Alfreda Finnboga-
sona, no v druhej časti hry sa 
presadil dvakrát Róbert Mak 
a gólom na 3:1 pečatil naše 
víťazstvo v životnej forme 
hrajúci Michal Ďuriš.
Posledný vzájomný zápas 
máme v živej pamäti. V aktu-
álnej kvalifikácii sme v júni 
tohto roka zdolali súpera 2:1, 
aj keď to bolo víťazstvo so 
zdvihnutým varovným prs-
tom. Najskôr Kucka parád-
ne trafil spoza šestnástky 
nechytateľne k žrdi, no Finn-
bogason pred prestávkou 
vyrovnal z penalty na 1:1. 
V II. polčase stála pri nás fut-
balová šťastena, keď lopta 
nastrelená do Suslova zapadla 
oblúčikom do islandskej brán-
ky. Aj také sa počítajú, víťaz-
stvo 2:1 môže mať v koneč-
nom účtovaní cenu zlata a aj 
vďaka nemu vstupuje naše 
mužstvo do súboja s Islandom 
s postupovým mečbalom.
Po troch prípravných stretnu-
tiach hostíme Island prvýkrát 
na domácej pôde v kvalifikač-
nom zápase. Zaujímavosťou 
je skutočnosť, že v doterajších 
šiestich vzájomných dueloch 
skórovali vždy obidve muž-
stvá minimálne raz.

PETER ZEMAN

 29. 4. 1997 Slovensko – Island  3:1   Trnava Prípravný zápas

 7. 2. 1998  Island – Slovensko  1:2   Limassol Turnaj

 26. 3. 2008 Slovensko – Island  1:2   Zlaté Moravce Prípravný zápas 

 12. 8. 2009  Island – Slovensko  1:1   Reykjavík Prípravný zápas

 17. 11. 2015  Slovensko – Island  3:1  Žilina Prípravný zápas

 17. 6. 2023 Island – Slovensko  1:2   Reykjavík Kvalifikácia ME 2024

VZÁJOMNÉ ZÁPASY SLOVENSKA S ISLANDOM

Gólová strela Juraja Kucku otvorila skóre zápasu Island – Slovensko 1:2 

(Reykjavík, 17. 6. 2023).

Vzájomné zápasy Slovenska s Islandom
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Vždy gólové duelyVždy gólové duely

Slovenská reprezentácia odohrala s Islandom 6 medzištátnych zápasov s bilan-
ciou 4 víťazstvá, 1 remíza, 1 prehra a skóre 12:7. Premiérovo sa stretávajú tímy 
v rámci kvalifikačných bojov o postup na Euro 2024.

Róbert Mak (č. 20) a jeho gólová strela 
v zápase Slovensko – Island 3:1 (Žilina, 17. 11. 2015).
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BUDÚ HRÝZŤ DO KONCA
g Aká je momentálne at-

mosféra okolo islandského 

reprezentačného mužstva?

„Zo zlej nálady sa už dostali. 
Islanďanom je vlastné, že nik-
dy nerezignujú, donútil ich 
k tomu život v drsných pod-
mienkach. Možno aj historicky 
germánsky pôvod, sú hrdí na 
svoje vikingské korene. Keďže 
vo svojej podstate sú spokojní 
so svojím životom, futbal im 
je dôvodom na radosť. Vždy 
chcú vyhrávať a keď sa repre-
zentácii nedarilo, vnímali to, 
ale nejaké negatívne vášne 
sa nevírili. Teoreticky majú 
ešte šancu hrať o 2. priečku 
v skupine, určite za ňou pôjdu. 
A ak už nebudú môcť skončiť 
druhí, budú bojovať o 3. mies-
to. Až do konca.“
g V rebríčku FIFA bol Island 

najnižšie v roku 2010 na 

112. mieste, najvyššie na 

21. priečke v roku 2016, 

momentálne je 62. Kopírujú 

tieto veľké výkyvy futbalo-

vú situáciu v krajine?

„Pravdou je, že momentálne 
nemajú takú tímovú kvalitu, 
ako pred piatimi-siedmimi 
rokmi. Pretože dnes nemajú 
toľko špičkových futbalistov. 
Reálne, celý Island má 
350 000 duší, udržať konti-
nuálne vysokú kvalitu 
desaťročia v ktoromkoľvek 
športe je logicky nemožné.“
g Ľudia tam stále spomínajú 

na skvelé francúzske Euro 

z roku 2016?

„Samozrejme, veď aj my spo-
míname na ME 1976 a koľko 
odvtedy uplynulo času?! Fut-
bal je ale stále tá istá zábava. 
Vtedy mali v tíme štyroch-pia-
tich výnimočných hráčov, 
okolo nich sa poskladal tím, 
ktorý pobláznil národ. Porátali 
tu, že veľká oblačnosť a hmla 
trvá vyše polovicu roka, ten 
šampionát vo Francúzsku bol 
slnečným lúčom do toho všet-
kého. Tých futbalistov vtedy 
volali Strákarnir Okkar, teda 
Naši chlapci. To hovorí jasne. 

Už v kvalifikácii vtedy zdolali 
doma Holandsko, Česko aj 
Turecko, Holandsko aj vonku! 
Na šampionáte vyhrali nad 
Anglickom, to bola diera do 
sveta.“
g Kde sa vtedy nabrala tá 

skvelá islandská generácia, 

ktorá postúpila aj na MS 

2018? 

„Krajina investovala do futba-
lu. Klimatické podmienky mu 
vonku až tak neprajú, preto 
postavili takzvané futbalové 
domy. Prosto športové haly 
na futbal. Kľúčom podľa mňa 
ale bolo, že k deťom a mládeži 
postavili veľmi dobrých tréne-
rov, vzdelaných, vyučených, 
nadupaných vedomosťami. 
Hovoril som o tom s bývalým 
spoluhráčom, ktorý potom 
trénoval v Keflavíku. Keď sme 
spolu preberali víťazstvo 
Islandu nad Anglickom na 
Eure 2016, povedal mi: ,Čo sa 
čuduješ, veď my máme viac 
trénerov s najvyššou UEFA 
licenciou ako Angličania!’ 

Nikdy Nikdy 
to nezabaliato nezabalia

Bývalý futbalista RASTISLAV LAZORÍK o islandskom zázraku: „Je to trénermi a ich robotou“

Patrí do neveľkej skupiny 
slovenských futbalistov, ktorí 
na vlastnej koži okúsili futbal 
na Islande. Stačí päť prstov 
jednej ruky na vymenova-
nie: Pavol Kretovič, 
Štefan Tóth, 
Martin Trančík, 
Jozef Maruniak a on, 
Rastislav Lazorík.
Oslovili sme ho 
s témou, ktorá sa 
rozvetvila  do mno-
hých podtém, 
a zrodilo sa toto 
rozprávanie.

V drese Breidabliku.
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Overte si, či je to pravda, ale 
hádam by netáral... No a tak 
sa im v jednej generácii stretli 
Gylfi (Sigurdsson), kapitán 
Aron Gunnarsson, dobre 
chytal Halldorsson, ďalší 
Sigurdsson (Ragnar) v obrane, 
všetko do seba zapasova-
lo a pobavili seba, svojich 
fanúšikov a celú Európu, boli 
sympatickí a takí... Skutoční.“

NAJLEPŠÍ? 
GUDJOHNSEN 
ALEBO SIGURDSSON
g Existuje teda niečo ako 

islandská futbalová škola?

„Jasné. V lige sa hrá fyzicky 
náročný futbal, majú systém 
výchovy a rozvoja mládeže. 
Začína sa od škôlky. Poviem 
to tak - možno sa u nás 
na Slovensku nahneváte 
- ale myslím si, že dorastenci 
Breidabliku, kde som hral, sú 
lepší ako naša reprezentácia 
v príslušnej kategórii. Je to 
islandskými trénermi a ich 
robotou.“

g Je futbal na Islande najpo-

pulárnejším športom?

„Je. A samozrejme hádza-
ná. Potom ešte glima, to je 
miestna odnož wrestlingu, ale 
futbal je jednotka. Niekedy to 
tak fungovalo, že v zime hrali 
hádzanú a v lete futbal, ale 
odkedy postavili haly, dá sa 
hrať skoro celý rok futbal. No 
práve v hádzanej sú základy 
dlhých autov, ktoré sú špecifi-
kom hry viacerých islandských 
tímov.“
g Koho považujú za najlep-

šieho futbalistu v histórii 

krajiny?

„Asi Eidura Gudjohnsena, hral 
za Barcelonu aj Chelseu, bol 
anglickým aj španielskym 
šampiónom, vyhral Ligu 
majstrov. Vidím to tak, že jeho 
šťastím bolo hrať spolu s Has-
selbainkom, to bol Cristiano 
Ronaldo zo začiatku tisícročia. 
Potom posunul futbalové 
gény na syna Andriho, ten hral 
za Barcelonu a Real Madrid. 
Ale za mňa je naj asi skôr Gylfi 
Sigurdsson.“
g A koho za najlepšieho 

trénera?

„Heimir Hallgrimsson. Bol 
s tímom na ME 2016 spolu 
so Švédom Lagerbäckom. 
Požíva veľkú úctu.“
g Aké peniaze sa točia 

v islandskom futbale?

„Určite nie horibilné. Mládež 
dostane, čo potrebuje, a 
akonáhle sa vyprofiluje talent, 
maže von. Čítal som niekde, 
že ročný príjem futbalistu je 
asi 5,5 milióna islandských 
korún, čo je asi 40-tisíc eur, 
čiže mesačne tak tri a pol 
tisíc. Je to trochu viac, ako je 
priemerný plat na ostrove, ale 
nie nejako výrazne. Mnohí po-
pri futbale chodia do roboty. 
Najlepší hráči sú logicky lepšie 
zaplatení, ale stále nehovorí-
me o desiatkach tisícok.“
g Znamenajú tri posledné 

úspešné výsledky v kvali-

fikácii ME – víťazstvo nad 

Bosnou a Lichtenštajnskom 

a remíza s Luxemburskom, 

že sa novému trénerovi 

Agemu Hareidemu podarilo 

sa zastaviť herný pokles 

islandskej reprezentácie?

„Zrejme áno, ale ešte by som 
nehovoril, že už sú z problé-
mov vonku. Na dobrý tím 
potrebujete troch-štyroch-pia-
tich výrazne nadpriemerných 
hráčov a toľko takých stále 
v kádri nie je.“
g V nominácii sú hráči z tri-

nástich ligových súťaží, no 

ani jeden z domácej Nation-

wide League. Znamená to, 

že do reprezentácie je bliž-

šie z cudziny?

„Tak by som to nepovedal. Ale 
je to potvrdenie mojich slov, 
že akonáhle niekto vyčnieva 
v islandskom klube a domácej 
súťaži, ide von, predajú ho. 
Logicky je teda islandská hráč-
ska špička v cudzine a tréner 
čerpá z tejto základne.“
g Ako ľudia vnímajú Gylfiho 

Sigurdssona, ktorý sa za-

plietol do nepeknej aféry 

a dva roky chýbal v národ-

nom tíme?

„Nedovolím si odpovedať na 
túto otázku. Skvelý futbalista 
iste chýbal, ale aký majú k ne-
mu vzťah a ako ho berú teraz, 
po návrate do reprezentácie, 
neviem.“

NA SLOVENSKO 
SA NEVRÁTIM
g Dovoľte ešte pár otázok 

k vám: ako ste sa dostali na 

Island?

„Cez Paliho Kretoviča som mal 
otvorené dvere na ostrov. Bol 
som mladý, šiel som do toho 
natvrdo. Breidablik bol na vy-
padnutie, chceli útočníka, čo 
dáva góly, na pár mesiacov, 
vzal som to. Urobil som si me-
no, potom ma kúpil Leiftur 
z mesta Olfasfjordur na tri 
roky. “

g Prečo ste aj po skončení 

hráčskej kariéry ostali žiť na 

ostrove? 

„Úžasná krajina, príroda. Po-
koj. Solídny životný štandard. 
Zhrnul som si to všetko a ho-
vorím si, že na Islande sa mi 
páči najviac zo všetkých kú-
tov, kde som bol. Pracujem 
v turistickom biznise, baví 
ma to. Odporúčam každému 
navštíviť ostrov aspoň na päť 
dní. Počul som, že Island je 
drahý, ale ako som na Sloven-
sku a kupujeme potraviny, 
budem oponovať. Paradajky 
stoja viac, draho je u nás...“
g Ako vám šlo učenie island-

činy, ktorá je pre našinca 

naozaj náročná?

„Dá sa to, ale podmienkou je 
neflákať učenie. Aj po tých 
rokoch viem tak na osemde-
siat percent. Pravdou je, že 
pri výslovnosti domáci rýchlo 
zistia, že nie som tunajší... 
Na začiatok sa teba nabifliť 
slovíčka, slovesá, číslovky. 
A ja som stále v kontakte 
s ľuďmi, okrem roboty hrám 
futbal, hokej, tenis aj šípky 
s Islanďanmi, a to sa nalepí 
postupne všetko.“
g Plánujete vrátiť sa na 

Slovensko?

„Nie, nerozmýšľame tak.“
PETER ŠURIN

DÁTUM A MIESTO NARODENIA: 16. apríla 1973 v Košiciach
POST: útočník
HRÁČSKA KARIÉRA: MFK Košice (1993), Breidablik (1994/95), 
Baník Horná Nitra (1995), Leiftur (1996 – 1998), Tatran Prešov (1997 
hosťovanie), KA Akreyri (1999), Thesprotos (1999 – 2000), GS Marko 
(2001/02), Atromitos (2002/03), FC Leonidio (2003), AEL 1964 Larissa 
(2003 – 2004), Kavala (2004/05), Levadiakos (2005/06), Anagennisi 
Karditsa (2006 – 2008), Vidir Knattspyrnufélagid (2008)
RODINA: manželka Iveta, dcéra Paulína (26)

KTO JE RASTISLAV LAZORÍK

Nikdy 
to nezabalia Rodina Lazoríkovcov 

v národnom parku Skaftaffel.

Po úspešne zvládnutom 
maratóne v Reykjavíku.
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Gylfi Sigurdsson začal kopať 
do lopty, len čo začal chodiť. 
Išlo mu to výborne. Preto ho 
otec, absolútna národná špič-
ka nielen v rybárčení, ale aj 
v šípkach, dal zapísať do klubu 
FH Hafnarfjördur. Dokonca si 
prenajal sklad, aby chlapec 
mohol pilovať zručnosti i po-
čas tuhej islandskej zimy. Obe-
toval sa aj o 11 rokov starší 
brat Olafur, ktorý sa stal jeho 
osobným trénerom, hoci bol 
milovník golfu. Zadovážil si 
videokazety, z ktorých si na-
študoval tréningové činnosti 
a praktizoval s bratom. Kúpil 
si videokameru a natáčal ho 
počas tréningov. „Zohnal som 

všetky inštruktážne filmy, 

ku ktorým sa dalo dostať na 

Islande. Najprv som si cviče-

nia sám osvojil, potom ich 

vysvetlil Gylfimu,“ spomínal 
Olafur.
Ako 13-ročný putoval do 
najväčšieho športového klubu 
v krajine Breidabliku. Ešte 
predtým, ako 11-ročného, 
ho vyskúšal v rámci mládež-
níckeho turnaja v Nemecku 
FC Everton. Vtedy po ňom 
nesiahol... V pätnástich ho 
vzali do akadémie Readingu. 
Nechali ho rozohrať sa za 
Shrewsbury a Crewe Alexan-
dra. Keď v sezóne 2009/10 
strelil za Reading v 44 zápa-
soch 20 gólov a na 8 prihral, 
vzbudil pozornosť klubov. 
Stal sa hráčom nemeckého 
Hoffenheimu. Tam striedal 

výborné momenty s horšími. 
V januári 2012 ho zapožičali 
do Swansea City, kde si odbil 
premiéru v Premier League. 
Ujal sa. Po jari ho klub chcel 
na trvalý prestup, no skončil 
na lepšej adrese – v  Tottenha-
me Hotspur. Po  roku a pol sa 
vrátil do Swansey. Odohral za 
ňu tri sezóny a sťahoval sa do 
liverpoolskeho Evertonu, kde 
stabilne hrával.
Technická zdatnosť, obojno-
hosť, organizovanie hry a vý-
borná realizácia štandardných 
situácií – to všetko ho zdobilo. 
V rokoch 2012 až 2021 odo-
hral v Premier League 318 zá-
pasov, strelil 67 gólov, 52-krát 
asistoval na gól.
Karta mu išla aj v reprezentá-
cii, v ktorej debutoval v roku 
2010. Pomohol mužstvu k his-
torickým postupom na Euro 
2016 i MS 2018, na oboch 
šampionátoch strelil po góle. 
Šťastena mu priala i v súkromí. 
Za manželku si vzal Alexandru 
Ívarsdóttirovú, bývalú Miss 
Islandu. 
V lete roku 2021 však prišlo 
čosi šokujúce. Britská polícia 
ho zadržala pre podozrenia 
zo sexuálneho obťažovania 

maloletých. Prepustili ho na 
kauciu, ale tým sa pre neho 
nič neskončilo, naopak. Vyšet-
rovania, výsluchy, zákaz cesto-
vania... Prišiel aj o miesto 
v Evertone, suspendovali ho 
až do vypršania zmluvy. 
V apríli 2023 manchesterská 
polícia potvrdila, že vyšetrova-
nie zastavuje. Obvinenie voči 
nemu nevzniesli.
Koncom augusta si našiel 
klub, stal sa hráčom dánskeho 
Lyngby. V tamojšej Superlige 
absolvoval prvý súťažný zápas 
po 853-dňovej pauze.
Do národného tímu sa vrátil 
po takmer troch rokoch (pred-

tým naposledy nastúpil 
15. novembra 2020 proti Dán-
sku), keď ho nominovali na ok-
tóbrový dvojzápas kvalifikácie 
na Euro 2024 proti Luxembur-
sku a Lichtenštajnsku. V pr-
vom zápase prišiel do hry 
v 70. minúte, v druhom hral 
od začiatku: v 22. minúte 
premenil pokutový kop 
a po prestávke pridal z hry 
svoj druhý. Keď pri striedaní 
odchádzal v 57. minúte z ihris-
ka, diváci mu aplaudovali 
postojačky. „Takéto prijatie 

som ešte nezažil. Nedalo sa 

to nepočuť už pri rozcvičke, 

bolo to mimoriadne divoké,“ 

glosoval po tom, ako každý 
jeho dotyk s loptou sprevá-
dzalo obecenstvo ováciami. 
Vo svojom 80. zápase za Island 
sa dostal na métu 27 gólov 
a stal sa najlepším strelcom re-
prezentačnej histórie krajiny. 

 LADISLAV HARSÁNYI

Hviezda,
ktorá si pošramotila povesť
Jeho príbeh pripomína rozprávku. Je o tom, ako druhorodený syn 
islandského rybára Sigurdura Adalsteinssona prostredíctvom futbalu 
ku šťastiu prišiel. Stal sa najpopulárnejším futbalistom vo svojej 
vlasti, uplatnil sa vo vysnívanej anglickej Premier League. 
Lenže šťastie dostalo jedného dňa trhliny...

Najpopulárnejší islandský futbalista GYLFI SIGURDSSON 
sa po 853 dňoch pauzy vrátil do súťažného diania

Gylfi Sigurdsson nastúpil 9. septembra 2008 v Reykjavíku za island-
skú  reprezentáciu do 21 rokov proti slovenským rovesníkom v zápa-
se kvalifikácie o postup na ME 2009.  V 23. minúte strelil vedúci gól 
svojho tímu, na konečných 1:1 vyrovnal Miroslav Stoch. Zo súčasného 
kádra A-tímu Slovenska si vtedy proti nemu zahral Juraj Kucka. V roku 
2015 pricestoval do Žiliny na prípravný zápas áčok týchto krajín, ale 
do stretnutia hraného 17. novembra (3:1 pre Slovensko) nezasiahol, 
sedel na lavičke náhradníkov.

PROTI SLOVÁKOM

DÁTUM A MIESTO NARODENIA: 8. septembra 
1989 v Reykjavíku
POST: ofenzívny záložník
SÚČASNÝ KLUB: Lyngby Boldklub
PREDCHÁDZAJÚCE KLUBY: Reading, 
hosťovania v Shrewsbury Town a Crewe 
Alexandra, 1899 Hoffenheim, Swan-
sea City (hosťovanie),Tottenham 
Hotspur, Swansea City, Everton
REPREZENTÁCIA: 80 zápasov/27 gólov
OCENENIA: 9x najlepší futbalista 
Islandu (2010, 2012, 2013, 2014, 
2015, 2016, 2017, 2018, 2019)

VIZITKA GYLFI THOR SIGURDSSONA
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Vozíme našich
krátkodobý prenájom 
od 1 do 30 dní

od 1 do 24 mesiacov výhodný prenájom 
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Prvá fáza kvalifikácie o postup 
na ME v kategórii do 17 rokov 
bola pre slovenské tímy 
úspešná. Družstvo chlapcov 
pod vedením trénera Brani-
slava Fodreka malo postup 
do ďalšej fázy vo vrecku po 
dvoch zápasoch so Severným 
Macedónskom (4:0) a Maltou 
(1:0) nasledovala konfrontácia 
so špičkou európskeho futba-
lu tejto kategórie Španielskom 
(1:5). „Každý hráč mal svoju 

úlohu a každý jeden prispel 

k celkovému úspechu, preto 

nebudem hovoriť o jednot-

livcoch. Podarilo sa nám za

viac ako rok poskladať dob-

rý tím, typologicky aj cha-

Internacionáli SR a KLK absolvovali 
štvordňový pobyt na Cypre. Prvýkrát 
v histórii sa presúvali za svojím súperom 
letecky, okrem zápasu proti domácim in-
ternacionálom prijala výprava tiež po-
zvanie veľvyslanca Slovenskej republiky 
na Cypre Martina Bezáka. Na veľvysla-
nectve v Nikózii sa hráči a členovia vý-
pravy stretli so svojimi krajanmi, sloven-

skými vojakmi slúžiacimi v mierových 
misiách.
Písali nezabudnuteľné príbehy, na ktoré 
budú spomínať ďalšie generácie. Sloven-
ské legendy nadviazali na poslanie z ne-
dávnych čias, a opäť, v drese s dvojkrížom 
na prsiach, reprezentovali Slovensko. Re-
míza 2:2 bola spravodlivým odzrkadlením 
diania na ihrisku. „My sme chceli vyhrať. 

Mali sme trochu smoly v závere, mohli 

sme sa tešiť z víťazstva, ale nevadí,“ 
komentoval s úsmevom výsledok šéf 
tímu Internacionálov Tomáš Medveď 
a vo vážnejšom duchu dodal: „Zahrali 

sme si s dobrým súperom, na peknom 

štadióne, dobre sa zabavili, nikto sa 

nezranil - všetci môžeme byť spokojní. 

Nakoniec, o tom to celé je.“

Na Cypre odštartovala nová éra Internacionálov SR

Šnúra bez víťazstva je 
na konci. Reprezentácia 
do 18 rokov zdolala v pr-
vom z dvoch prípravných 
zápasov Maďarsko 1:0. 
Rozhodol o tom krásny 
gól Róberta Petrušku 
z priameho kopu a tímový 
duch. „Veľmi sa tešíme, že 

sme vyhrali. Mužstvo to 

potrebovalo po dlhšom 

čase a verím, že sa týmto 

naštartujeme. Chalani 

boli veľmi dobre nastave-

ní, chceli zlomiť to, čo sa 

dialo v predchádzajúcich 

zápasoch. Som rád, že 

sa nám to podarilo, aj 

za nich. Verím, že nám 

emócia víťazného zápasu 

pomôže,“ zaželal si tréner 
Martin Fabuš, pre ktorého 
to bolo prvé vťazstvo na 
lavičke U18.

Októbrový zraz ženskej repre-
zentácie bol za štyri! Body! Po 
remíze v Rumunsku 0:0 baby 
splnili doma úlohu na sto 
percent. V Lige národov UEFA 
zdolali po drine, ale zaslúžene 
Rumunsko 1:0. 
„Prvý polčas sme to neboli 

my, Rumunky vysunuli hru 

vysoko a evidentne nás 

zaskočili. Postupom času 

sa hra spomaľovala, čo 

nám v danej chvíli vlastne 

vyhovovalo a po bezgó-

lovom polčase sme si cez 

prestávku ozrejmili veci, 

ktoré musíme robiť inak. 

Po obrátke to z našej strany 

bolo iné, lepšie z každej 

stránky. Gól bol nádherný 

a po ňom som cítil, že tento 

tím takto vydretý náskok 

cez prsty už jednoducho 

nepustí. Máme 7 bodov 

Fabuš s prvým 
víťazstvom

S Rumunskom štyri body a baráž je blízko

Sedemnástky zabojujú na jar o ME
rakterovo, partia je výborná, 

čo sa prenieslo aj na ihrisko. 

Za seba hovorím, že chlapci 

odviedli svoj nadštandard 

a jasný postup je spoločným 

dielom všetkých,“ zhodnotil 
kouč Branislav Fodrek.
„Ideálny scenár? Dvakrát vy-

hrať,“ želal si tréner dievčen-
skej reprezentácie do 17 rokov 
Jozef Jelšic pred odletom na 

1. kolo kvalifikácie ME 2024 
Ligy B v Litve. Aká je realita? 
Dve víťazstvá – 3:0 nad domá-
cimi a 4:0 nad Čiernou Horou, 
splnený základný cieľ – návrat 
do áčka Ligy národov a najmä 
spokojnosť v hlase kouča 
našej sedemnástky. „Tieto 

zápasy nikdy nie sú jedno-

duché. Áno, aj keď sme boli 

silnejší v hre s loptou, mali 

ju viac v moci, vždy sme 

museli myslieť na to, aby sa 

súper po našej nepozornosti 

či nepresnosti nedostal do 

brejku a nestrelil nejaký gól. 

Stretnutia boli náročné na 

koncentráciu počas celých 

90 minút, aby sme neurobili 

tú chybu. Sme radi, že sme 

nezaváhali,“ povedal Jelšic.
Pripravila LUCIA ŠIKUDOVÁ

a pred nami sú dva zápasy, 

ktoré definitívne rozhodnú, 

ako sme na tom,“ zneli slová 
trénera Petra Kopúňa. Jeho 
tím aktuálne účinkuje v Li-

ge B a je len krôčik od definití-
vy, ktorá by znamenala účasť 
v baráži vo februári 2024 
o miesto medzi absolútnou 
európskou ženskou elitou. 
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Postup 
máme na dosah, 
no predstava, že Slovensko 
bude hrať na ME, je taká prí-
ťažlivá, až mám strach, že ak 
o nej budeme príliš nahlas 
hovoriť, vydesí sa a ujde, ako 
to už snové predstavy zvyknú 
robiť. Stratí sa, pohrdlivo zagá-
ni a nám ostane len sucho 
v ústach a smutno 
v duši. Prečo tak pe-
simisticky, keď nám 
k postupovej istote 
chýba iba bod? Ako 
to povedať tak, aby 
som neurazil vlasten-
ca v sebe? Veď sa poznáme, 
priatelia. Niet na svete mláky, 
do ktorej by sme s chuťou ne-
skočili. A okrem toho - čo čakať 
od človeka, ktorý si odpľuje cez 
plece zakaždým, keď mu cez 
cestu prebehne čierna mačka? 
Po zápasoch v Portugalsku 
a Luxembursku som od priate-
ľov z Klubu olympijských bez-
nádejí s radosťou počúval 
o tom, že herný prejav nášho 
národného tímu začína mať 
fazónu, je na dobrej ceste 
a niet na svete mužstva, ktoré-
mu by sme sa nemohli postaviť 
so vztýčenou hlavou. Janko 
síce dudral, že keby nebolo 
brankára, mohli sme prehrať aj 
o desať gólov, ale on má teraz 
hlavu inde, bolí ho koleno, je 
v kúpeľoch... No čo si budeme 
hovoriť. Kúpeľný pobyt je 
možno dobrá vec na kĺby, ale 
bojovného ducha v človeku 
neposmelí. Okrem toho výkon 
našej reprezentácie konzul-
toval so synom a viete, akí sú 
dnes mladí nároční. Chvalabo-
hu, možno sme aj my kedysi 
takí boli.
Takže na postup nám stačí 
jeden bod. Chcelo by to nejaký 
zaručený recept na úspech 
v kvalifikácii. Hernú kon-
cepciu stojacu na solídnych 
základoch. Máme talianskeho 
trénera, ale žiadne catenaccio, 
ani tiki-taka systém nám samé 
osebe nepomôžu, pozname-
nal Vladko. Aj Panenka a On-
druš sú už historické pojmy, 
pridal sa Martin, a on už čosi 
pamätá. Minule sa priznal, že 
podľa návodu v časopise Junij 
technik si v detskej izbe posta-
vil chemické laboratórium 
a nebyť hasičov, mama by na 
to nikdy neprišla. 
Nuž, zmietam sa v protichod-
ných pocitoch; na jednej stra-
ne je tu skvelá predstava, že 
medzi vlajkami na najbližších 
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ME bude viať aj tá naša, na 
druhej vedomie, že tí chlapci 
na trávniku sú takí krehkí, 
takí zraniteľní. Nemyslím tým 
hneď na fauly. Skôr o ich psy-
chickú odolnosť a mentálnu 
výbavu mám obavy. Najviac 
ma omínajú ich pozápasové 
vystúpenia v mixzóne; chcú 
hrať svoju hru, byť silní na 
lopte, ovládať momentum 
zápasu, a to všetko s pokorou. 
Pravdaže, aj to vedia, že zápas 
sa vyhráva v hlave. Lenže 
potom príde moment, keď 
má zrazu viac z hry súper 
a sme na kolenách. Poplačú si, 
vyžrebujú nešťastníka, ktorý 
do kamery povie, že túto pre-
hru treba hodiť za hlavu. 
A fanúšik hľadí, počúva a dúfa, 
že sa to rýchlo skončí, lebo je 
smutné, ak si športovec, hlav-
ne po prehre, urobí ešte druhý 
raz hanbu svojím verbálnym 
prejavom. Toľko prázdnych 
slov pokope jednoducho 
zabíja. To už mi bolo milšie to 
ich – tak určitééé!
Veru je to tak, sú to krehké ná-
doby títo naši reprezentanti. 
Ale niet sa čo čudovať, keď je-
den z našich najsledovanej-
ších ligových trénerov povie, 
že pálenie vlajok súperov 
je v poriadku, lebo futbal je 
hra pre chlapov a nie sme vo 
filharmónii. Priznám sa bez 
mučenia - naozaj ma omína 
predstava, že ma, hoci vo 
futbale, reprezentujú chlapci, 
ktorí tak veľmi chcú hrať 
futbal, že všetko ostatné tomu 
obetujú. Messi je génius, po-
vedal v zápale debaty ktorýsi 
z členov nášho klubu. Génius 
čoho? Žonglovania s loptou? 
Dobre, ale čo je potom Ein-
stein? Génius nepotrebuje 
mozog? Pamäť? Predstavivosť 

použiteľnú aj mimo ihriska? 
Messi možno je génius, ale nie 
je zbožňovanie takýchto 
športovcov len odľahčenou 
verziou čakania na Mesiáša? 
Počúvam tých udýchaných 
chlapcov, čo do zápasu dali 
všetko, no – stále málo. A ešte 
si aj robia hanbu zakaždým, 
keď otvoria ústa. Sú to idoly 
dneška, no spoločnosť si pove-
dala, že – veď sú to len fut-
balisti. Poviem to tak, ako 
to cítim: čo s futbalistom po 
odpískaní jeho posledného zá-
pasu? Samé trápenie. Hovorím 
to ako otec, aj ako človek, 
u ktorého sa zopár vyslúžilcov 
z priestoru medzi šestnástka-
mi uchádzalo o zamestnanie. 
Akoby sme zabudli, že zmys-
lom futbalu je – zabávať. Tešiť. 
Nie namiesto práce, po práci. 
A potom obdivujeme amaté-
rov, ktorí vyprášili profesioná-
lov. To naozaj nepočujeme ten 
falošný tón v oslavných chorá-
loch? Naozaj nás baví počítať, 
koľko stojí ten či onen tím? Ak 
má toto hodnotu, potom nech 
proti sebe nastúpia bankári, 
účtovníci a agenti milionárov 
v kopačkách, z ktorých má 
každý chvost či chochol zo 
šiestich núl. 
Ale dobre, kým pekne hrajú 
a vyhrávajú, sme ochotní aj 
nosiť ich na rukách. Ale znova 
sa treba opýtať, čo bude 
s chlapcom, ktorému sa pre 
zaslepenosť spoločnosti fut-
balom nedostalo ani základov 
všeobecného rozhľadu a vzde-
lania? Nie, vysvedčenia našich 
reprezentantov som nevidel, 
ale počúvam, ako o svojej hre, 
o tom, čím sa živia, hovoria. 
Takže ruku na srdce - ak to do-
padne tak, že pozápasové vy-
jadrenia predstieranou exce-

lentnosťou zatienia výkon hrá-
ča na ihrisku, čia je to vizitka? 
No naša, priatelia, naša. Rodi-
čov, učiteľov, trénerov. Celej 
spoločnosti. Tak sa potom ne-
čudujme, že v rozhodujúcich 
chvíľach tak často stroskotá-
me, hoci sme mali veľmi pekné 
momenty v hre, ba občas do-
konca polčas. To, že si v šatni 
prehovoríme do duše, je síce 
pekné, ale je to len barlička. 
Lebo povedať, že do polčasu 
sme síce mali momentum, 
ale po polčase už momentum 
malo nás, naozaj nestačí.
Jeden pomerne solídny 
recept na úspech v kvalifi-
kácii mi predsa len napadol: 
kúp kus poľa, zasej trávnik 
a keď vyrastie, treba ju na-
krátko pokosiť a vyhnať naň 
všetkých chlapcov a dievčatá, 
ktorí majú chuť naháňať sa
za loptou. Že to nestačí? 
To je možné. Ale neviem 
o tom, žeby sa s futbalom 
dalo začať dajako inak, než 
prvým kopnutím do lopty, 
než radosťou z prvého gólu 
v súperovej sieti. 
Ale popritom by nezaškodilo 
investovať aj do intelek-
tuálnej výbavy futbalistov 
bez ohľadu na to, v ktorej 
lige hrajú. Ale nie namiesto 
vyučovania. Stačí po škole. 
A ak sa už nejaký mladý muž 
alebo mladá dáma predsa 
len rozhodnú zasvätiť svoj 
život futbalu, nie je dôvod 
zanedbať ich osobnostný 
rozvoj. Lebo aj ten najdôle-
žitejší zápas v kariére sa raz 
skončí a aby všetok ten pot, 
dril a ambície mali vôbec 
zmysel, bude o tom potrebné 
vydať svedectvo. A už naši 
starí otcovia vedeli, že vtáka 
poznáš po perí a človeka...
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Arnold

Čas ukázal, 
kto je silný

Najčítanejší vďaka vám
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OBLEKY NA MIERU UŽ DO 48 HODÍN
      marcomirelliofficial           MarcoMirelli

M A RC O  M I R E L L I

YOUR

PERSO
NAL

STYLE

SRisland.indd   22 10.11.2023   12:11:23



30

KUCKOVA STOVKA, 
HROŠOVSKÝ 
A LOBOTKA 50
Juraj Kucka sa stal po Karha-
novi, Hamšíkovi, Škrtelovi 
a Pekaríkovi piatym hráčom 
v histórii slovenského futba-
lu, ktorý dosiahol na métu 
100 medzištátnych zápasov. 
Reprezentačný debut si od-
krútil pred takmer pätnásti-
mi rokmi v novembri 2008 
proti Lichtenštajnsku, 100. re-
prezentačný štart si pripísal v 
domácom stretnutí proti Por-
tugalsku v septembri 2003. 
V tom istom zápase absolvo-
val jubilejný 50. reprezentač-
ný zápas v drese Slovenska 
Patrik Hrošovský. Stal sa tak 
22. hráčom, ktorý odohral 
50 a viac reprezentačných 
zápasov a proti tomu istému 
súperovi v Porte ho napo-
dobnil aj spoluhráč Stanislav 
Lobotka. Ten oslávil jubilejný 
štart parádnou gólovou 
strelou spoza šestnástky, ško-
da, že na body sme v Porte 
napriek exportnému gólu 
nakoniec nedosiahli.

RÝCHLIK HANCKO 
A ŠESŤMINÚTOVKA 
SNOV
Zápas s Lichtenštajnskom 
priniesol rekordný gólový 
zápis Dávida Hancka, ktorý 
skóroval už po 10 sekundách 
hry. Najrýchlejší gól mal do-
vtedy na konte Szilárd Né-
meth. Do siete Azerbajdžanu 
trafil v roku 2001 pri výhre 3:1 
v Trnave po 17 sekundách 
hry. Hanckov oblúčik zapadol 
za bránkovú čiaru ešte o se-
dem sekúnd skôr a aby toho 
nebolo málo, v 3. min pridal 
gól na 2:0 Duda a keď zvýšil 
o tri minúty neskôr Mak 
na trojgólový rozdiel, bolo 
vymaľované. Nikdy doteraz 
nesvietilo po šiestich minú-

tach hry na ukazovateli skóre 
3:0 pre Slovensko.

100. ČISTÉ KONTO, 
REKORDÉR DÚBRAVKA
Víťazstvo 3:0 nad Lichtenštajn-
skom bolo zároveň jubilejným 
100. reprezentačným zápa-
som slovenskej futbalovej 
reprezentácie, v ktorej naše 
mužstvo schádzalo z ihriska 
bez inkasovaného gólu. Histo-
ricky prvé čisté konto vychytal 
v roku 1939 brankár Teodor 
Reimann v stretnutí proti Ne-
mecku (2:0), jubilejnú stovku 
zaznamenal v spomínanom 
dueli proti Lichtenštajnsku 
Martin Dúbravka. 
Ten sa posunul svojim trinás-
tym čistým kontom po výhre 

1:0 v Luxembursku na delené 
prvé miesto v individuálnych 
štatistikách. Okrem neho 
schádzala z ihriska 13-krát bez 
inkasovaného gólu aj dvojica 
König – Mucha. Ak sa chce 
„Heco“ na čele osamostatniť, 
potrebuje vychytať ešte mini-
málne jedno čisté konto. 

ZLOMENÉ 
PORTUGALSKÉ 
GÓLOVÉ PREKLIATIE
Bude to znieť neuveriteľne, 
ale v ére samostatnosti celých 
päť zápasov a polčas k tomu 
platilo, že Slováci nedokázali 
streliť Portugalsku ani jeden 
gól z hry. Ten dovtedy jediný 
zaznamenal v marci 2005 
Miroslav Karhan z penalty. 
Až prišla druhá časť duelu 
v Porte a na štadióne Dragao 
sa podarilo za 45 minút to, 
čo sa nepodarilo predošlých 
jedenásť polčasov. A to hneď 
dvakrát zásluhou Hancka 
a Lobotku. Navyše, netradične 
po dvoch gólových strelách 
spoza šestnástky. 

ZDROJ: MUSIC & SPORT DATA RECORDS 
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Štatistiky, zaujímavosti a rekordy z histórie slovenskej futbalovej reprezentácie 
  

Stovkár Stovkár 
Kucka,Kucka, 
100 núl 100 núl 
na konte na konte 
brankárovbrankárov

S rekordmi a jubilejnými číslami sa v štatistikách slovenskej futbalovej repre-
zentácie roztrhlo na jeseň vrece. Okrúhle štarty, historicky najrýchlejší gól, 
či Dúbravkov vklad do individuálnych štatistík a celkového počtu vychyta-
ných núl sú čerešničkou na torte doteraz úspešnej jesene slovenských 
sokolov. 

Juraj Kucka

Martin Dúbravka

Dávid Hancko
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Športová aktivita ako žiadna iná,
ktorá so sebou prináša zábavu

a jedinečný úvod do hrania futbalu
prostredníctvom pohybu, hier

a kúzla Disney rozprávok! 

Viac informácií na
www.playmakers.sk

Určené pre dievčatá vo veku 5 – 8 rokov.
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Opisoval v pondelok 28. au-
gusta 1944 denník Slovák 
štart novej futbalovej sezóny
1944/45, ktorá sa na Sloven-
sku začala 20. augusta 1944.
Mimochodom, bol to štart 
súťažného ročníka republiko-
vých a krajských futbalových 
súťaží v krajine pod Tatrami, 
ktorý už po dvoch kolách po 
vypuknutí SNP predčasne 
ukončili. Dovtedy na Sloven-
sku o majstrovský titul hralo 
od jesene 1939 do leta 1944 
dvanásť mužstiev dvojkolovo 
každý s každým systémom 
jeseň – jar.
Do vzniku samostatných slo-
venských súťaží na jeseň 1939 
hrali futbalisti O Pohár Štefana 
Jakubca (jar – leto 1939). 
V ňom každé z deviatich muž-
stiev odohralo osem zápasov. 
Je viac ako symbolické, že 
slová, ktoré sme citovali hneď 
na začiatku, vyšli v denníku 
Slovák deň po tom, čo v Brati-
slave vo veku nedožitých 
48 rokov zomrel Štefan Jaku-
bec. Hlavný náčelník Sloven-
skej ústrednej športovej rady 
pri Ústrednom národnom 
výbore (1938 – 1944). Od 
26. novembra 1938 do posled-
nej augustovej nedele 1944 
prvý náčelník Slovenského 
futbalového zväzu (SFS), 
prvý profesionálny športový 
redaktor na Slovensku, pub-
licista a jeden z priekopníkov 
športového rozhlasového 
spravodajstva. Tiež redaktor 
denníka Slovák (1926 – 1944), 
zakladateľ a neskôr aj šéfre-
daktor časopisu Týždeň športu 
(vychádzal od roku 1928) 
a redaktor Slovenskej pravdy. 

„Bol to zanietený športový 

novinár, jeden z prvých na 

Slovensku, dobrý futbalový 

funkcionár a rozhlasový 

reportér v Rádiu Žurnál,“ 
povedal minulý rok v marci na 
jeho adresu nestor sloven-
ských športových novinárov, 
vtedy 95-ročný Jozef Kšiňan.

ŽIL KRÁTKO, 
ALE NAPLNO
Rodák z Voderád pri Trnave 
za necelých 48 rokov (keď zo-
mrel, iba štyri dni mu chýbali 
k dovŕšeniu tohto veku) prežil 
toho toľko, čo niekto by ne-
dokázal ani za tri oveľa dlh-
šie životy. Syn poľnohospo-
dárskeho robotníka Antona 
Jakubca a Márie (rod. Oreni-
čovej ) mal k písaniu a k špor-
tu blízko odmalička. Svoj 
všeobecný rozhľad a talent na 
písanie preukázal už ako štu-
dent bratislavského reálneho 
gymnázia. Pracovitý mládenec 
zostal svojím nasadením 
a elánom verný hektickej 
dobe, ktorá vtedy v Európe 
panovala. 
Ako dôkaz tohto tvrdenia uve-
dieme príklad jeho pracov-
ného nasadenia. Keďže v ča-
se II. svetovej vojny viedol 
Slovenský futbalový zväz, 
na všetky stretnutia, ktoré 
slovenská reprezentácia odo-
hrala počas nej v zahraničí 
(spolu 9 zo 16), cestoval 
s množstvom pracovných 
a oficiálnych povinností. Ako 
spolupracovník bratislavského 
rozhlasu Rádio Žurnál naživo 
informoval poslucháčov o ich 
priebehu. Plus písal články pre 
denník Slovák. Kto si v živote 

vyskúšal aspoň jednu z týchto 
úloh pri zájazde športovcov 
do zahraničia, musí mu vyslo-
viť uznanie. 
Má veľkú zásluhu na tom, že 
novovzniknutý Slovenský 
futbalový zväz sa stal členom 
FIFA už v apríli 1939. Už 27. de-
cembra 1938 napísal na FIFA 
list so žiadosťou o prijatie SFS 
za riadneho člena. Aj vinou 
zložitej situácie, ktorá vtedy 
v Európe panovala, sa však list 
stratil. Preto 23. marca 1939 
adresoval vedeniu FIFA ďalší, 
na ktorý o desať dní prišla 
odpoveď s ubezpečením, že 
Slovensko do FIFA zaradia so 
spätnou platnosťou od 26. no-
vembra 1938.  Preto Slovensko 
už v lete 1939 mohlo chystať 
svoju reprezentáciu na me-
dzinárodnú premiéru, ktorá 
v Európe spôsobila senzáciu.

AUTOR PRVEJ KNIHY 
O SLOVENSKOM 
FUTBALE
Vďaka agilnému Jakubcovi 
už v roku 1933 uzrela svetlo 
sveta prvá brožovaná kniha 
o slovenskom futbale s ná-
zvom „Futbalový šport a jeho 
organizácia na Slovensku“. 
Mala 285 strán a jej spolu-
autorom  bol jeho kolega 
Ľudovít Mutňanský. 
Jakubec mal v denníku Slovák 
okrem bežného spravodajstva 
aj dve rubriky, ktoré zapĺňal 
článkami, resp. krátkymi 
postrehmi dvakrát v týždni. 

V utorok sa jeho podpis (jkb) 
dal nájsť pod rubrikou „O ne-
deli – po nedeli“ a vo štvrtok 
„Pardón, na okamih...“  
Keď 4. novembra 1938 (dva 
dni po Viedenskej arbitráži, 
ktorá pripravila Slovensko 
o Košice, Rožňavu, Rimavskú 
Sobotu, Lučenec, Fiľakovo, Le-
vice, Šahy, Petržalku...) deväť 
mužov v redakcii denníka Slo-
vák na zasadnutí Telovýchov-
ného a športového odboru pri 
Ústrednom národnom výbore 
v Bratislave založilo Slovenský 
futbalový zväz (vtedy SFS), 
bolo treba riešiť, ako bude 
vyzerať najvyššia dlhodobá 
súťaž na okyptenom území.
Keď na porade zástupcov fut-
balových žúp a sudcovských 
odbočiek v Katolíckom dome 
v Žiline 26. novembra 1938 
odsúhlasili všetko, na čom sa 
spomínaná deviatka v redakcii 
Slováka dohodla, už nič nestá-
lo v ceste, aby sa Jakubec 
a spol. pustili na náročnú 
misiu, vtedy sa sformovali 
futbalové súťaže v Slovenskej 
republike. Vedenie práve 
založeného SFS sa výrazne 
zaslúžilo o to, že už v roku 
1939 sa zrodilo prvé slovenské 
reprezentačné mužstvo, ktoré 
pri svojej premiére na medzi-
národnej scéne 28. augusta 
1939 vyvolalo veľký rozruch 
v športovom svete. V Brati-
slave pred 10 000 divákmi 
zdolalo Nemecko 2:0!  

ŠTEFAN ŽILKA
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OPRÁŠENÉ LEGENDY  
Prvý náčelník Slovenského futbalového 
zväzu ŠTEFAN JAKUBEC 

Žil hektický 
život
v hektickej 
dobe

DÁTUM A MIESTO NARODENIA: 1. septembra 1896, Voderady
ZOMREL: 27. augusta 1944 v Bratislave
CIVILNÉ ZAMESTNANIE: redaktor, publicista, rozhlasový redaktor 
(denník Slovák, časopis Týždeň športu, denník
Slovenská pravda, Bratislavský rozhlas Rádio Žurnál)
FUNKCIONÁRSKA KARIÉRA: hlavný náčelník Slovenskej ústrednej 
športovej rady pri Ústrednom národnom výbore (ÚNV) v Bratislave 
(1938 – 1944), náčelník Slovenského futbalového zväzu (SFS), vtedy 
náčelník Náčelníckej rady SFS, od 26. novembra 1938 do 27. augusta 
1944), súčasne predseda Telovýchovného a športového odboru pri 
ÚNV v Bratislave, podpredseda Klubu športových novinárov (1936 
– 1944). 

KTO BOL ŠTEFAN JAKUBEC

6, Voderady
„Minulá nedeľa splnila túžby nedočkavého obecen-
stva a takmer v každom meste, mestečku hrnuli sa 
zástupy k zelenému štvorcu trávnika s párom trojice 
na bielo natretých brvien – začali sa futbalové zápa-
sy o majstrovské body.“ 

Štefan Jakubec (v strede hore) ako vedúci výpravy SR 
v Chorvátsku.
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SVIATOK FUTBALU JE TU!

NAJVÄ ŠÍ FUTBALOVÝ TURNAJ 
PRE CHLAPCOV A DIEV ATÁ 

OSLAVUJE 25 ROKOV

VYHLASOVATE ODBORNÝ GARANT SPOLUORGANIZÁTORI

Všetky aktuálne 
informácie nájdete TU

viac info na
dajmespolugol.sk

FUTBAL
ZDRAVIE POHYB

RADOSŤÚSMEV

FUTBALOVÉ AKTIVITY
DETÍ V MATERSKÝCH
A ZÁKLADNÝCH
ŠKOLÁCH

„Robíme to pre deti” 
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ĎAKUJEME ZA PODPORU

Mediálni partneri

Dodávatelia

Generálny partner

Platinoví partneri
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